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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Komisie cestovného ruchu a propagácie  

pri MsZ v Novej Bani konaného dňa 23. októbra 2023 o 15.00 hod.  
v zasadačke MsÚ v Novej Bani 

 
Prítomní členovia komisie: Anton Medveď, Jozef Spurný, Mgr. Mária Veselá, Branislav 

Medveď, Ing. Marek Uškrt, Mgr. Juraj Kološta, Igor Gladiš 
 
Ospravedlnený: Ing. Peter Pšenák 
Zapisovateľka:  PhDr. Lenka Šubová 
 
Pozvaní: Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA, primátor mesta, 

Vladimír Šimo 
 
Predseda komisie Anton Medveď privítal členov komisie cestovného ruchu a propagácie pri 
MsZ v Novej Bani a prizvaných hostí. Vyhodnotil účasť členov komisie na zasadnutí, pričom 
konštatoval, že:  

- počet prítomných členov je 7 
- počet neprítomných členov je 1 
- komisia je uznášaniaschopná  

 
Komisia schválila nasledovný program zasadnutia:  

1. Informovanie o priebehu projektu: vodná nádrž Tajch - rekonštrukcia 
2. Informácia o realizácii projektového zámeru Althandel a vytvorenie pracovnej skupiny  
3. Príprava podujatia: Trojkráľový výstup na Vtáčnik  
4. Rôzne 
5. Diskusia 

 
 

K bodu programu č. 1 - Informovanie o priebehu projektu: vodná nádrž Tajch - 
rekonštrukcia 
 
K bodu č. 1 
Členovia Komisie cestovného ruchu a propagácie a prítomní hostia boli oboznámení 
s priebehom jednotlivých krokov a náležitostí súvisiacich s projektom vodná nádrž Tajch – 
rekonštrukcia, a to:  
 
 začatie rekonštrukcie vodnej nádrže Tajch je naplánované v priebehu nasledujúcich 

mesiacov na základe schváleného rozhodnutia z Environmentálneho fondu v sume 
800 000 eur; 

 začiatkom októbra bolo vyhlásené verejné obstarávanie vo vestníku Úradu pre verejné 
obstarávanie, ktorého lehota na predkladanie ponúk sa predĺžila do 27.11.2023 
a súbežne je v riešení proces vodoprávneho stavebného povolenia, ktorého povinná 
príloha je EIA – posudzovanie vplyvov na životné prostredie; 

 mesto obdržalo súhlasné stanovisko z Okresného úradu Žarnovica s vypúšťaním 
vodnej nádrže Tajch; 

 dňa 11.10.2023 na pôde mesta sa uskutočnilo pracovné stretnutie pracovnej skupiny 
z radov poslancov, rybárov a zamestnancov Slovenského vodohospodárskeho podniku 
ohľadom dohodnutia prác na zníženie hladiny vody. Bezodkladne v koordinácii so 
Slovenským vodohospodárskym podnikom sa uskutočnila inštalácia ukotvenia, 
zavodnenia 1 gravitačnej násosky a jej spustenie bolo dňa 17.10.2023. Na dennej báze 
sa vykonávala obhliadka  a kontrola poklesu hladiny vody v nádrži a odčítanie stavu 
na vodočetnej late, ktorá bola inštalovaná na tento účel. Tieto podklady budú 
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spracované do tabuľky a predložené v správe Ing. Bakaljarovej, ktorá robí technicko-
bezpečnostný dohľad na nádrži. Očakávaný medzidenný pokles hladiny bol cca 18-20 
cm, ale reálny pokles hladiny bol cca 10-12 cm s prihliadnutím aj na stav počasia; 

 dňa 23.10.2023 sa uskutočnila obhliadka a určenie ďalšieho postupu v spolupráci so 
Slovenským vodohospodárskym podnikom. Na základe uvedených skutočností sa 
pristúpilo k inštalácii ešte druhej násosky, ktorá by mala zrýchliť proces znižovania 
hladiny. Naďalej zabezpečujeme na dennej báze vykonanie obhliadky a kontroly 
poklesu hladiny; 

 ďalší postup je plánovaný tak, že po dostatočnom poklese hladiny v nádrži, skúsia 
otvoriť aspoň 1 návodný uzáver, aby sa dala nádrž vypustiť (takmer úplne), bez 
potreby nasadenia čerpacej techniky.  pri zdarnom priebehu zníženia hladiny ďalší 
postup vypustenia.      

 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 1 
 
Komisia berie na vedomie informácie o priebehu projektu: vodná nádrž Tajch – 
rekonštrukcia. 
 
 
 
K bodu programu č. 2 - Informácia o realizácii projektového zámeru Althandel a 
vytvorenie pracovnej skupiny 
 
K bodu č. 2 
 
Prítomným členom boli odprezentované informácie k projektovému zámeru: 
 v novom programovom období 2021-2027 celá agenda regionálneho rozvoja z 

eurofondov patrí pod Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
SR (ďalej MIRRI) ako jeden operačný program pod názvom Slovensko. Využitie 
eurofondov a ďalších zdrojov smerovaných na rozvoj regiónov Slovenska bude 
závisieť aj na tom, ako si územia Slovenska zadefinujú svoju víziu, ciele, potreby 
a vo výsledku projekty na ich napĺňanie; 

 Integrovaná územná stratégia (ďalej IÚS) je multisektorový, plánovací a vykonávací 
rozvojový dokument, ktorého úlohou je komplexné riešenie potrieb rozvoja územia 
Banskobystrického samosprávneho kraja (ďalej BBSK), primárne zameraných na 
investície z európskych štrukturálnych fondov v rámci nového operačného programu 
Slovensko. Ide o investície, ktoré prepájajú rôzne oblasti s cieľom dosiahnuť čo 
najlepší výsledok a efekt pre rozvoj územia. Banskobystrický samosprávny kraj plní 
úlohu gestora prípravy IÚS;  

 Nová Baňa spadá do strategicko-plánovacieho regiónu (ďalej SPR), ktorý tvoria tri 
okresy: Žarnovica, Žiar nad Hronom a Banská Štiavnica. Uskutočnilo sa viacero 
pracovných stretnutí pracovných skupín IÚS a Kooperačnej rady strategicko-
plánovacieho regiónu k IÚS. Bol vytvorený zoznam kľúčových projektov pre celé 
územie BBSK, v rámci IÚS a vybrané kľúčové projekty za okresy, kde aj tento projekt 
bol podporený a vybraný; 

 v apríli 2023 bola zahájená realizácia rozvojového zámeru na základe Dohody č. 
GR2023006 o spolupráci medzi OOCR Región Gron a Mestom Nová Baňa pod 
názvom „Realizácia projektovej dokumentácie na konzerváciu a zdostupnenie 
archeologických nálezov autentických základov Potterovho stroja,“ čo predstavuje 
prvotný krokom k zabezpečeniu konzervácie základov strojovne pred poveternostnými 
a eróznymi vplyvmi na nálezisku a ich zdostupnenia verejnosti, vrátane vybudovania 
komplexu areálu. Ďalším krokom je získanie finančných prostriedkov na realizáciu 
komplexu tohto projektu ako celku, napr. z MIRRI – IÚS;  
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 s gestorom Banskobystrického samosprávneho kraja v rámci IÚS sa vedú pracovné 
rokovaniu kreujúce projektový zámer do splnenia podmienok plánovanej vyhlásenej 
výzvy;  

 návrh vytvorenia užšej pracovnej skupiny k tomuto projektu „Althandel“ zastúpenej 
členmi štyroch občianskych združení venujúcim sa baníctvu v meste, poslancami, 
zamestnancami mesta i zanietencami, ktorá zabezpečí smerovanie cieľov, aktivít  
a organizačné zastrešenie projektu. 

 
Na základe vyššie uvedených informácii členovia komisie sa zhodli na nasledovných 

bodoch, ktoré predseda komisie Anton Medveď zhrnul a dá hlasovať o nich v tomto bode:  
 
- návrh na uhradenie 2. časti projektovej dokumentácie spomínaného projektového 

zámeru, a to: 2 314 eur OZ Nová Baňa, 2 314 eur Novobanský banícky spolok, o.z., 
1 000 eur Nova Montania – regionálny rozvoj, o.z., s ktorým predsedovia uvedených 
občianskych združení, ktorí sú zároveň aj členmi komisie súhlasili na základe 
dohovoru so svojimi členmi jednotlivých spolkov 
 

- návrh na vytvorenie pracovnej skupiny „Althandel“ v nasledujúcich menovaných 
členov:  
Ing. Marek Uškrt – predseda (Nova Montania – regionálny rozvoj, o.z.) 
Anton Medveď (poslanec) 
Jozef Spurný  (poslanec) 
Vladimír Šimo (Novobanský banícky spolok, o.z.) 
Branislav Medveď (Občianske združenie Nová Baňa) 
Mgr. Peter Konečný, PhD. (Althandel, o.z.) 
Peter Kopernický  
Ing. Anna Faturová  
PhDr. Lenka Šubová (zamestnanec mesta) 
Andrea Bedenská – zapisovateľka (zamestnanec mesta) 
 

• Branislav Medveď 
Poďakoval všetkým zainteresovaným, ktorí akoukoľvek formou participujú na rozvoji 
projektového zámeru a snahy zrealizovania projektu. 

 
• Ing. Marek Uškrt 

Podotkol, že treba myslieť nato, že v rámci otvorenia Územného plánu mesta treba zmeniť 
účel parcely pre reálne zobrazenie a využitie daného miesta. 
 

• Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA:  
Je naklonený tejto myšlienke a víta spoločnú vzájomnú spoluprácu všetkých občianskych 
združení pri ďalšom smerovaní projektového zámeru. Verí, že sa podarí projekt zrealizovať 
a sprístupniť objekt verejnosti, čo podporí rozvoj a napredovanie mesta. 
 
Predseda komisie dal v tomto bode hlasovať: 

 
Hlasovanie č. 1 k bodu č. 2 – uhradenie 2. časti projektovej dokumentácie z projektového 
zámeru v zmysle dohodnutého návrhu nasledovne: 2 314 eur OZ Nová Baňa, 2 314 eur 
Novobanský banícky spolok, o.z., 1 000 eur Nova Montania – regionálny rozvoj, o.z. 
  

Prítomných 7 Za: 7 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Hlasovanie č. 2 k bodu č. 2 – vytvorenie pracovnej skupiny „Althandel“ podľa predloženého 
návrhu zloženia členov 
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Prítomných 7 Za: 7 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 2 
 
Na základe výsledkov hlasovania, komisia odporúča uhradenie finančných prostriedkov 
v zmysle prerokovaného bodu a odporúča vytvorenie pracovnej skupiny „Althandel“ podľa 
prijatého návrhu členov, ktoré boli predložené na hlasovanie k tomuto bodu. 
 
 
K bodu programu č. 3 - Príprava podujatia: Trojkráľový výstup na Vtáčnik 
 
 
K bodu č. 3 
 
Predseda komisie Anton Medveď priniesol bližšie informácie o pripravovanom podujatí: 
„Trojkráľový výstup na Vtáčnik“ z obce Kľak pod záštitou Komisie cestovného ruchu a 
propagácie, ktoré sa uskutoční dňa 6.1.2024 v spolupráci s mestom Nová Baňa a Centrom 
voľného času Nová Baňa. Ide o nultí ročník podujatia podobného charakteru ako „Zimný 
prechod Pohronským Inovcom.“   
 
Bolo odkonzultované a dohodnuté nasledovné zabezpečenie: 

- zorganizovanie a zastrešenie podujatia (zodpovedná: komisia a CVČ) 
- štartovné formou dobrovoľného príspevku (zodpovedná: komisia) 
- zabezpečenie a uhradenie autobusovej dopravy (zodpovedné: mesto) 
- publicita podujatia: plagát, mestský rozhlas, web/fb, Novobanské noviny 

(zodpovedné: mesto)  
 

 
Záverečné stanovisko k bodu č. 3 
 
Komisia berie na vedomie informácie o príprave podujatia a následného zabezpečenia podľa 
dohodnutého znenia. 
 

 
 
K bodu programu č. 4 - Rôzne 
 
K bodu č. 4 
 

• Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD, MBA 
Oboznámil členov o aktuálnom stave k bodom z predošlého zasadnutia Komisie cestovného 
ruchu: areál SKI centrum Drozdovo a opýtal sa na umiestnenie „Repliky baníckeho stroja - 
STUPA“. 
 

• Prítomní členovia komisie apelovali na prihliadnutie predošlého odporúčania 
komisie vo veci podpory rozvoja areálu SKI centrum Drozdovo na základe 
vyrokovania vhodných podmienok pre mesto. 

 
• Jozef Spurný 

Pretlmočil informáciu za Novobanský banícky spolok, že replika ešte nie je nikde osadená 
a zvažujú jej umiestnenie v zmysle pôvodnej myšlienky.   
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• Ostatní prítomní členovia sa zhodli, že k uvedenému bodu prijali v rámci predošlej 
komisie záverečné stanovisko, že odporúčajú „Repliku baníckeho stroja - STUPA“ 
umiestniť k Jozef štôlni. 

 
    
HRAŠKOVA ÚTULŇA 
 

• Anton Medveď 
Predseda na júnovom zasadnutí komisie predstavil návrh vybudovania Hraškovej útulne na 
mieste, kde pôvodne aj stála v minulosti pred požiarom, ktorá by bola súčasťou existujúcej 
zastávky Naučného chodníka Zbojnícke studničky v lokalite Šarvíz. Návrhom je využitie 
vyhlásenej výzvy o dotáciu z Banskobystrického samosprávneho kraja na rozvoj regionálneho 
cestovného ruchu, ktorú by mesto ako oprávnený žiadateľ podalo. V prípade úspešnosti 
žiadosti by sa neuskutočnilo jej pôvodné komisiou podporené podanie žiadosti z 
Participatívneho rozpočtu v roku 2024, čím by sa vytvoril priestor pre iné žiadosti o podporu.   
 

• Prítomní členovia komisie návrh podporili.  
 
 

• Ing. Marek Uškrt:  
Navrhol pri príprave rozpočtu na rok 2024 počítania s finančnými prostriedkami pre komisiu 
na uskutočnenie aktivít, marketingu/prestíže a rozvoja cestovného ruchu v meste. 
 

 
Záverečné stanovisko k bodu č. 4 
 
Komisia berie na vedomie vznesené skutočnosti v bode Rôzne. 
 
 
K bodu programu č. 5 - Diskusia 
 
K bodu č. 5 
 
K bodu neboli vznesené žiadne diskusné príspevky.  
 
 

Záver: 
Predseda komisie poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie o 16:57 hod. O najbližšom 
zasadnutí komisie budú členovia včas informovaní.  
 
 
V Novej Bani, 23.10.2023 
 
 
 
 
Zapísala: PhDr. Lenka Šubová      Schválil:      Anton Medveď v.r. 

       predseda komisie 


